
   30/2007                                                                                                              http://bankovnictvi.ihned.cz                                                                                                      strana 1 

MĚSÍČNÍK VYDAVATELSTVÍ ECONOMIA                                                                                                    PDF SERVIS  ü  ČÍSLO 30  ü 3. ZÁŘÍ 2007   

KOMENTÁŘ 

V souladu s naším očekáváním bankov-
ní rada ČNB ve čtvrtek na svém pravidelném 
zasedání rozhodla o zvýšení klíčové úrokové 
sazby, tzv. repo sazby, o čtvrt procentního bodu. 
Ta od pátku činí 3,25 %. Pro finanční trhy to je 
zpráva celkem překvapivá, takže reakce trhu 
bude značná. Mírná většina hráčů na trhu totiž 
předpokládala spíš ponechání úrokových sazeb 
na dosavadních úrovních a s růstem počítala až 
během příštích měsíců. 

Z pohledu finančních trhů je 
čtvrteční zvýšení úrokových sazeb jen 
„pokáráním" investorů, kteří korunu v 
posledních měsících využívali k finan-
cování svých zahraničních spekulací. 
To vedlo k tomu, že koruna letos po 
značnou část roku neposilovala, což se 
projevilo ve vyšších inflačních tlacích. 
Centrální bankéři však řekli dost – 
koruna musí posílit. Tak se také stalo.  

Centrální bankéři se podle nás 
snaží vrátit korunu na mírně zpevňující trajekto-
rii, kde jsme ji viděli v posledních letech. Z 
pohledu rychlého růstu ekonomiky a vysokého 
přebytku zahraničního obchodu má koruna ještě 
mnoho prostoru k posílení, aniž by tím ekono-
mika zásadně trpěla. Kurz pod 26,50 CZK/EUR 
by nás za rok nikterak nepřekvapil. 

Díky tomu inflace podle nás nakonec 
neporoste tak rychle, jak se dnes mnozí domní-
vají. Utahování měnové politiky proto podle 

nás nemusí být ani razantní. Poslední vývoj na 
globálních trzích rozhodně neotevírá dveře 
globálnímu zvyšování úrokových sazeb a ČNB 
nepatří k těm bankám, které by si mohly kvůli 
otevřenosti své ekonomiky dovolit jít dlouho 
proti proudu.  

Za rok tak očekáváme repo sazbu jen 
na 3,50 %. Dlouhodobá fixace úrokových sazeb 
se tak podle nás nevyplatí. To platí jak pro kla-

sické úvěry, tak i pro hypotéky. Co se 
týká mezibankovního trhu, očekáváme 
v nejbližších dnech směřování třímě-
síčního PRIBOR ke 3,45 % a jednole-
tého PRIBOR ke 3,80 %. 
V pátek zveřejnil ČSÚ údaje o vývoji 
průměrné mzdy ve 2. čtvrtletí 2007. 
Průměrná mzda činila 21 462 Kč, což 
představuje meziroční nárůst o 7,4 %. 
Reálné mzdy rostly ve 2. čtvrtletí o 4,9 
%, což oproti  předešlému kvartálu 
představuje zpomalení přesahující 

jeden procentní bod. Nicméně i toto tempo je 
vysoké. Lidé si za své mzdy mohou v průměru 
koupit stále více. To se odráží i v rekordních 
maloobchodních tržbách. Jinými slovy – vyšší 
mzdy živí současnou konzumní revoluci. Začí-
ná se rýsovat inflační spirála. I to byl pravděpo-
dobně jeden z faktorů, na který brali ve čtvrtek 
centrální bankéři zřetel. 

V l a d i m í r  P i k o r a ,                         
h l a v n í  e k o n o m  N e x t  F i n a n c e  

LIDÉ 
České zastoupení  
Oberbank povede Pokorný  
Českou odnož rakouské banky Oberbank bude 
od 1. září řídit Robert Pokorný (34), který ve 
funkci vystřídá Rakušana Johanna Fuchse. Po-
korný nastoupil do banky před rokem jako ředitel 
korporátního bankovnictví a zároveň Fuchsův 
zástupce. Fuchs odchází řídit Oberbank do Lince. 
Před příchodem do Oberbank působil Pokorný v 
celé řadě bankovních domů, například Bank 
Austria Creditanstalt, HVB Bank CR a Dresdner 
Bank CZ. Do Oberbank přišel z Volksbank CZ.  
Kolembusová v Partners  

Tým finančně-poradenské spo-
lečnosti Partners posílila nová 
account manažerka Tereza Ko-
lembusová. Její rolí bude vedle 
komunikace a nastavování spolu-
práce s obchodními partnery také 

rozvoj koncepce personálního marketingu. Sou-
středí se též na věrnostní program pro poradce.  
Deloitte posiluje tým  

Pavel Klaška (42) nastoupil do 
oddělení Consulting pražské kan-
celáře společnosti Deloitte Czech 
Republic na pozici manažer. Jeho 
úkolem je posílit finanční služby 
poskytované tímto oddělením. 

Pracoval více než 15 let v českém obchodním 
sektoru a zastával vedoucí pozice ve společnosti 
Ahold, Spar a v Komerční bance. Ve společnosti 
Deloitte se zaměří na řešení v oblasti marketingu, 
segmentace a komunikace zákazníků, rozvoj 
produktu, věrnostní programy a řízení zákaznic-
kých vztahů (CRM).  

EKONOMIKA 
Průměrná mzda ve 2.čtvrtletí: 21 462 Kč 

Průměrná hrubá měsíční mzda ve 2. čtvrtletí 2007 vzrostla meziročně o 7,4 % na 21 462 Kč, což 
bylo meziročně o 1480 Kč více. Reálná mzda se v průměru zvýšila o 4,9 %. Mzdy rostly rychleji v pod-
nikatelské sféře, kde si lidé vydělávali v průměru 21 687 Kč, v nepodnikatelské sféře to bylo 20 673 Kč. 

Přijetí eura v roce 2012 je technicky možné 
Zavedení eura v České republice v roce 2012 je technicky možné, protože je 
stále dostatek času na fiskální reformy, uvedl v rozhovoru pro zpravodajskou 
stanici ČT24 viceguvernér České národní banky Luděk Niedermayer. „Rok 
2012 je podle mne perfektně možný, protože je to dost daleko a my tu fiskální 
politiku stejně musíme dát do pořádku. Ale je to otázka politických priorit,“ 
řekl Niedermayer.  
Vláda Mirka Topolánka po svém nástupu do úřadu kvůli stavu veřejných 

financí vzdala původně zamýšlený termín 2010, se kterým operoval předchozí kabinet vedený Jiřím 
Paroubkem. „Dokonce i rok 2010 byl perfektně možný, protože kdyby nedošlo k tomu předvolebnímu, 
řekl bych, šílenství při zvyšování mandatorních výdajů, tak věřím, že bychom se pod 3 % (HDP) dosta-
li,“ řekl dále Niedermayer. „Ale byla to otázka politických priorit, které se ukázaly být jiné. Politické 
priority se mohou změnit i do toho roku 2012, ale technicky vzato to (přijetí eura v roce 2012) podle mne 
možné je,“ dodal Niedermayer. 

Reforma zdraží hypotéky 
Splácet hypotéku se lidem v ČR až o pětistovku prodraží. Může za to reforma veřejných financí, 

která ruší osvobození od daně z výnosů z hypotečních zástavních listů. Prodejem těchto cenných papírů 
získávají banky peníze, které pak půjčují lidem na bydlení. Teď však – vinou nově zavedené 15% daně – 
zaplatí banky na úrocích z hypotečních listů více. Náklady pak ponesou jejich klienti. "Úroky z hypoték 
vzrostou asi o půl procentního bodu. To je při běžné hypotéce na 1,7 mil. Kč na dvacet let pět set korun," 
říká David Sahula z Hypoteční banky. Že hypotéky podraží, potvrdily i další velké české banky.  

Úvěry budou dražší 
V srpnovém vydání  

časopisu Bankovnictví  
se dočtete o … 

 

• zkušenostech Slovinska se zaváděním eura 
• integraci hypotečních trhů v Evropě 
• přínosech i výdajích spojených se SEPA 
• důsledcích mezinárodních vazeb v českém  

finančním sektoru 
• rostoucích požadavcích na kvalitu mincí  
• nadměrné regulaci v pojišťovnictví 
• rostoucí důležitosti bankovních poboček 

 

Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte  
na tel. čísle 800 110 022 nebo  
na http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání  
ve volném prodeji.  
Seznam prodejen: 
www.economia.cz/prodejny. 

 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
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Důvěra v českou ekonomiku klesla 
Důvěra v českou ekonomiku se v srpnu meziročně snížila. Souhrnný ukazatel důvěry se oproti 

loňskému srpnu snížil o jeden bod, důvěra podnikatelů je nižší o 0,3 bodu a důvěra spotřebitelů je nižší o 
3,7 bodu. Informoval o tom Český statistický úřad. V meziměsíčním srovnání se však saldo souhrnného 
indikátoru důvěry letos v srpnu nezměnilo. Saldo podnikatelského indikátoru se oproti červenci snížilo o 
0,2 bodu, saldo indikátoru důvěry spotřebitelů se zvýšilo o 0,8 bodu. 

Dluhy domácností vzrostly na 631,5 mld. Kč 
Zadlužení českých domácností se v červenci opět zvýšilo. Dluhy domác-
ností u bank a finančních institucí stouply o 15,1 mld. Kč na 631,515 mld. 
Kč. Meziročně dluhy domácností vzrostly zhruba o 152 mld. Kč, vyplývá 
z údajů ČNB. Jednodenní vklady domácností se v červenci zvýšily proti 
předchozímu měsíci o 8,5 mld. Kč. Vklady domácností s výpovědní lhů-
tou víceméně stagnovaly na téměř 269 mld. Kč. Zadlužení podniků se v 
červenci zvýšilo o 16,8 mld. Kč na 837,713 mld. Kč. Za posledních 12 

měsíců podnikové zadlužení vzrostlo o 118,2 mld. Kč. Růst peněžní zásoby měřený agregátem M2 
zrychlil v červenci na 11,4 % z červnových 11,2 %. Loni v červenci byl agregát M2 8,6 %. 

Je tu druhé kolo reformy 
ČR čekají v příštích letech nižší daně, důchodová a zdravotní reforma, výrazné zpřísnění podmí-

nek pro dlouhodobě nezaměstnané, tvrdší postup vlády proti ilegálně pracujícím cizincům a masivní 
vládní podpora vědy a vzdělávání. Přesně na tyto priority se v příštích dvou letech zaměří kabinet Mirka 
Topolánka. Český premiér představil své hlavní cíle pro toto období v Nedělní partii na Primě.  

Česká republika ztrácí pozici lákavé země 
 Západní firmy, které přesouvají různé služby (například zákaznická centra) do levnějších zemí, 

si už ČR tolik nepovažují. V letošním offshorovém globálním žebříčku společnosti AT Kearney mu ma-
nažeři více než 40 velkých firem přiřkli mezi padesátkou zemí až 16. místo. "I když se podnikatelské 
prostředí v ČR zlepšuje, její výhoda spočívající v nižších nákladech se kvůli rostoucím mzdám vytrácí. 
Proto v globálním pořadí sestoupila," komentuje americký poradce Johan Gott společnosti AT Kearney.  

Vláda má aktualizovanou strategii přijetí eura  
Vláda schválila aktualizovanou strategii České republiky pro vstup do eurozóny, která oproti 

předchozím verzím neobsahuje možný termín přijetí eura. Podle premiéra Mirka Topolánka však lze 
původně navrhovaný termín přijetí společné měny v roce 2012 za určitých podmínek splnit. Strategie, 
která za hlavní překážku ke splnění kritérií pro přijetí eura, označuje špatný stav veřejných financí, byla 
projednána bez rozporů. Ministerstvo financí přitom původně prosazovalo stanovit termín pro přijetí 
eura na rok 2012. "Nakonec se i MF přiklonilo k tomu, že nebudeme dávat závazný termín, protože by to 
již bylo potřetí a podobný hazard a reputační riziko jsme se rozhodli neabsolvovat," uvedl Topolánek. Na 
druhou stranu je podle premiéra původně navrhovaný termín možné splnit, ovšem při splnění programo-
vého prohlášení vlády. To počítá mimo jiné s provedením reformy veřejných financí nebo důchodů.  

Policie obvinila šéfy KB 
Policie oprášila devět let starou kauzu poskytování pochybných úvěrů firmám kolem exšéfa 

Českomoravského fotbalového svazu Františka Chvalovského, a začala rozdávat obvinění. Někdejšímu 
generálnímu řediteli KB Janu Kollerovi a jeho třem spolupracovníkům tak hrozí až 12 let vězení. 

Nová pamětní mince České národní banky 
ČNB vydává 5. září do oběhu pamětní stříbrnou dvousetkorunu ke 100. výročí  
narození operní zpěvačky Jarmily Novotné. Dvousetkoruna je ražena ze slitiny 
obsahující 900 dílů stříbra a 100 dílů mědi a vydává se ve dvojím provedení, v 
běžném a špičkovém (proof), které se liší povrchovou úpravou a provedením 
hrany. U mincí špičkové kvality je pole mince vysoce leštěné a reliéf je mato-
ván, hrana je hladká s vlysem „ČESKÁ NÁRODNÍ BANKA * Ag 0.900 * 13 g 
*“.  Mince běžné kvality mají hranu vroubkovanou. Průměr mince je 31 mm,  
hmotnost 13 g  a síla je 2,2 mm. K minci se dodává katalogová karta zelenožlu-
té barvy, na níž je popis mince a její plastické vyobrazení.  

Na  lícní straně dvousetkoruny jsou názvy hudebních děl, v nichž Jarmila Novotná účinkovala, název 
státu, označení nominální hodnoty se zkratkou peněžní jed-notky „200 Kč“  a značka mincovny, která 
dvousetkorunu razila. Na rubu dvousetkoruny je portrét Jarmily Novotné, opis „JARMILA NOVOT-
NÁ“, data „1907 – 2007“ a značka autora výtvarného návrhu, Vojtěcha Dostála, DiS. 

TECHNOLOGIE 
Top 10 poskytovatelů  
IT outsourcingu 
Společnost Ness Techologies, globální poskyto-
vatel IT řešení a služeb, byla zařazena mezi deset 
nejvýznamnějších poskytovatelů outsourcingo-
vých služeb v oblasti IT na světě. Ness byl také 
již druhým rokem zahrnut do přehledu 50 nejlépe 
řízených globálních outsourcingových společnos-
tí. Oproti loňskému 30. místu si polepšil na letoš-
ní patnácté. Uvedené žebříčky každoročně sesta-
vuje poradenská firma Brown-Wilson Group, 
vedená Douglasem Brownem a Scottem Wilso-
nem, autory Černé knihy outsourcingu. Pořadí 
bylo stanoveno na základě průzkumu, v jehož 
rámci bylo dotázáno více než 18 tisíc responden-
tů z mnoha firem – generálních ředitelů, finanč-
ních ředitelů, IT manažerů, personálních ředitelů, 
strategických konzultantů. „Ness byl vysoce ce-
něn zejména za pružné servisní modely a posky-
tování inovativních služeb,“ řekl Douglas Brown. 
„Jako přední firma v oblasti multi-shoringu za-
jišťuje Ness pro své zákazníky kontrolu a ochra-
nu IP z podnikového centra a současně nabízí 
značnou úsporu nákladů a flexibilní outsourcing. 
Umístění v žebříčku je pro Ness mimořádný 
úspěch. Jsme hrdí na uznání našich kompetencí, 
schopností a unikátního modelu outsourcingo-
vých a off-shore služeb,“ dodal Sachi Gerlitz, 
prezident a generální ředitel Ness Technologies.  
Top 10 poskytovatelů outsourcingu v oblasti 
IT: 1. EDS, 2. Capgemini, 3. Satyam, 4. ACS,  
5. Hewlett Packard, 6. Infosys, 7. Unisys,  
8. CIBER, 9. Ness Technologies, 10. IBM Global 
Implementace Microsoft 
Dynamics NAV  
Koncem července byla úspěšně dokončena im-
plementace systému Microsoft Dynamics NAV v 
Hutnické zaměstnanecké pojišťovně v Ostravě. 
Řešení bylo upraveno přímo pro tuto pojišťovnu 
a hlavním cílem bylo zvýšení a zefektivnění 
podpory provozu organizace. Cílem nového sys-
tému řízení bylo zahájit proces centralizace zpra-
cování dat a řízení pojišťovny, podchytit veškeré 
agendy dosud vedené separátně, zkvalitnit dato-
vou základnu a položit tak stabilní základy k 
dalšímu informačnímu rozvoji pojišťovny. 
5. ročník konference 
Data Symposium  
DW Klub a Adastra po roce opět navazují na 
tradici odborných konferencí specializovaných 
na vybrané oblasti IT. V úterý 16. října 2007 se 
již popáté uskuteční celodenní konference Data 
Symposium 2007, a to v pražském hotelu Corin-
thia Towers. Hlavním řečníkem bude Larry Eng-
lish, mezinárodně uznávaná autorita v oblasti in-
formačního managementu a Master Data Mana-
gementu. Více viz www.datasymposium.cz  
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     http://Bankovnictvi.iHNed.cz 

Sdružení organizátorů bankovních sportov-
ních akcí (SOBSA) zve všechny čtenáře  

BANKOVNICTVÍ k projetí kouzelných cykloste-
zek Krušných hor v okolí Klínovce.  

Ubytování a stravování je zajištěno ve 
Sporthotelu Můstek v Jáchymově.  

Akce se koná od čtvrtka 20. září nebo podle 
zájmu i od pátku 21. září do neděle 23. září. 

Přihlásit se mohou i pěší turisté.  
Uzávěrka přihlášek je v pátek 7. 9. 2007.  

Bližší informace najdete na www.sobsa.cz. 

POZVÁNKA 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.datasymposium.cz
http://Bankovnictvi.iHNed.cz
http://www.sobsa.cz
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J&T Banka zvýšila zisk o desetinu 
J&T Banka zvýšila v 1. pololetí konsolidovaný zisk po zdanění na 131 mil. Kč. V meziročním 

srovnání to znamenalo nárůst o 12,6 mil. Kči, tj. asi o desetinu. Objem aktiv vzrostl proti roku 2006 o 
více než 8,5 mld. Kč na 27,5 mld. Kč. Výsledky jsou podle mezinárodních účetních standardů. 

HSBC zaměstná v Ostravě 400 lidí  
Největší evropská banka HSBC otevře na podzim v Ostravě call centrum, ve 
kterém zaměstná přibližně 400 lidí. Informovala o tom Lucie Formandlová ze 
společnosti Red Group, která bance pronajme třetinu první budovy svého kom-
plexu The Orchard. "Chtěli jsme najít lokalitu s vysokým standardem a komplex-
ními službami v Ostravě, protože toto město je pro nás zajímavé svou polohou v 
regionu a kvalifikovanou pracovní silou," uvedl David Jux, ředitel pro provoz 
regionálních servisních center HSBC. Banka si pronajme tři horní patra sedmi-
podlažní administrativní budovy, která má celkovou rozlohu 12 000 m2. 

Citibank zvýšila v pololetí čistý zisk  
Tuzemská Citibank v pololetí zvýšila čistý zisk meziročně o více než 155 mil. Kč téměř na 489 

mil. Kč. Celková aktiva banky stoupla ke konci června o více než třetinu na 132,4 mld. Kč.  

Již 1,2 mld. Kč prostřednictvím HypoExpresu  
Za prvních 12 měsíců od rozšíření nabídky GE Money Bank o HypoExpres ho využilo více než 

1200 žadatelů, kteří díky němu získali hypotéky v celkové hodnotě 1,2 mld. Kč. Prostřednictvím Hypo-
Expresu banka klientovi schválí výši hypotéky do tří hodin pouze na základě jeho příjmů. „V případě, že 
do jednoho měsíce podepíší smlouvu o následné hypotéce, získávají navíc garantovanou úrokovou sazbu 
platnou v den schválení HypoExpresu,“ říká Michal Tuček, manažer hypoték GE Money Bank.  

BAWAG Bank v prostějovské Bille 
BAWAG Bank otevřela svoji první pobočku v supermarketu Billa. Pobočka se nachází v Prostě-

jově v Plumlovské ulici. 

Antiskimmingové zařízení na bankomatech ČS 
Česká spořitelna od července instaluje na své bankomaty nové bezpečnostní zařízení (systém 

FDI), které chrání platební karty klientů před nelegálním okopírováním dat (skimmingem). Ochranný 
prvek, který je umístěný před vstupem pro platební kartu, zabraňuje instalaci nelegálních zařízení na 
bankomat. V současné době je novým systémem vybaveno 130 bankomatů, do konce roku 2007 spořitel-
na vybaví bezpečnostním zařízením celou svou bankomatovou síť. Nový bezpečnostní prvek klienti 
dobře rozpoznají. Je vyroben ze zeleného tvrzeného plastu a má integrovaný hologram. Je průhledný a 
zezadu prosvícený přerušovaným světlem indikátoru čtečky. Navíc obrázek bezpečnostního zařízení je 
zobrazován v cyklu marketingových sdělení na obrazovce takto vybaveného bankomatu. Instalace bez-
pečnostního prvku neznamená žádnou změnu v postupu užívání bankomatu.  

Zdanění HZL nezdraží hypotéky GE Money Bank  
V médiích se objevila informace, že zrušení daňového osvobození hypoteč-
ních zástavních listů povede ke zdražení hypoték až o 0,8 %. GE Money 
Bank nepoužívá HZL k financování hypotečních úvěrů, proto se jejích 
klientů podle jejích informací plánovaná daňová změna nedotkne. „Mohu 
ubezpečit klienty, že ke zdražení hypoték u GE Money Bank v souvislosti se 
zdaněním zástavních listů nedojde. GE Money Bank je součástí jedné z 
největších společností na světě General Electric a pro financování hypoték 

tak využívá různé zdroje včetně vlastních,“ řekl Michal Tuček, manažer hypoték GE Money Bank.    

Nový věrnostní program Poštovní spořitelny  
Poštovní spořitelna (PS) od 1. září zavádí pro své klienty program na podporu využití platebních 

karet. Svým klientům připíše za nákup kartou body, které posléze mohou směnit za věcné dárky. „V 
rámci věrnostního programu, který zavádíme, se počítají bezhotovostní platby provedené debetní i kre-
ditní kartou v obchodě či na internetu. Hodnota nákupu musí činit minimálně 250 Kč,“ vysvětluje Miro-
slav Seidl, marketingový ředitel PS. Poštovní spořitelna si od spuštění věrnostního programu slibuje 
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Krize v USA bude mít  
na EU omezený dopad 
Krize amerického trhu rizikových hypoték nebu-
de mít “příliš výrazný” vliv na ekonomiku EU, 
uvedl předseda skupiny ministrů financí zemí 
eurozóny, Jean-Claude Juncker. Juncker, který je 
také lucemburským premiérem, uvedl, že všichni 
členové eurozóny, kromě Francie, nevidí důvod 
pro stanovení cíle směnného kurzu eura. Dále 
uvedl, že kroky Evropské centrální banky během 
světové úvěrové krize byly příkladné a její priori-
tou by měla zůstat cenová stabilita. 
Hypotéky ohrožují USA 
víc než terorismus 
Riziko masivních potíží se splácením hypoték 
pro méně bonitní klienty a značné zadlužení 
představují pro americkou ekonomiku větší hroz-
bu než terorismus, vyplývá z průzkumu mezi 258 
americkými podnikovými ekonomy, členy sdru-
žení National Association for Business Econo-
mics (NABE), provedeného od 24. července do 
14. srpna.  Pouze 20 % respondentů považuje 
nyní za nejdůležitější hrozbu terorismus oproti 
35 % v březnu. Přes obavy o současné podmínky 
na hypotečních trzích zůstávají členové NABE 
optimisty ohledně dlouhodobé perspektivy sekto-
ru bydlení. „Pětiletý výhled sektoru bydlení zů-
stává z valné části pozitivní,“ stojí v závěru prů-
zkumu. Zatímco se 42 % účastníků domnívá, že 
ceny nemovitostí budou v příštích pěti letech 
stagnovat, dalších 41 % předpovídá jejich nárůst 
a pouhých 16 % odhaduje pokles cen bydlení.  
ECB asi sazby nezvýší 
Šéf ECB Trichet na konferenci v Budapešti řekl, 
že jeho poslední výroky k úrokovým sazbám (2. 
srpna signalizoval růst sazeb na září) učinil před 
periodou turbulencí na trzích. Takový výrok 
podporuje názor, že ECB na svém příštím zase-
dání úrokové sazby nezvýší.  
Růst životního pojištění 
skupiny Aviva plc 
Skupina Aviva vykázala za první pololetí výraz-
ný nárůst v oblasti životního pojištění. Celosvě-
tový objem nově uzavřených smluv vzrostl mezi-
ročně o 25 % na 19 294 mil. GBP. Dceřiná spo-
lečnost skupiny v ČR, Aviva životní pojišťovna, 
pokračuje v zaměření na rozvoj pravidelně place-
ného pojistného. Růst obchodní produkce v tom-
to segmentu dosáhl meziročního zvýšení o 17 %. 
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zvýšení zájmu o platební karty a bezhotovostní platební styk, nárůst počtu i objemu těchto transakcí. O 
stavu svého bodového účtu budou klienti informování prostřednictvím dodatku k výpisům nebo jej lze 
ověřit na bezplatné telefonní lince.  

Konto Genius Active s garancí vrácení peněz 
GE Money Bank přichází opět jako první banka na českém trhu s převratnou nabídkou. Klienti, 

kteří si nyní založí konto Genius Active, získají garanci vrácení paušálu až za 6 měsíců zpětně pro pří-
pad, že se rozhodnou účet dále nevyužívat. Konto Genius Active s nabídkou všech standardních bankov-
ních služeb v rámci jednoho paušálu nabídla klientům GE Money Bank jako první z velkých bank v 
únoru letošního roku. V současnosti jeho výhod využívá více než 90 tis. klientů. Ti doposud díky jedno-
mu měsíčnímu paušálu ušetřili desítky milionů korun, které by jinak zaplatili na jednotlivých poplatcích. 

Stavební spořitelny půjčily přes 37 mld. Kč 
Stavební spořitelny půjčily od ledna do konce července na bydlení přes 37 mld. Kč, což je v 

meziročním srovnání nárůst o 27 %. Vyplývá to ze statistik finančních ústavů. Stavební spořitelny tak 
letos zaznamenávají stabilní zhruba více než čtvrtinový nárůst zájmu o úvěry. 

Buřinka půjčila již čtvrtmiliontému klientovi 
Již čtvrtmiliontý úvěr poskytla Stavební spořitelna České spořitelny v posledním srpnovém 

týdnu.  Úvěr ze stavebního spoření si sjednala klientka z Brandýsa nad Labem na modernizaci bydlení.   

Soutěž pro studenty středních a vysokých škol  
 Portál www.bankovnipoplatky.com zahájil 1. září soutěž pro studenty středních a vysokých škol 

o výhry v celkové hodnotě až 60 000 Kč. Soutěžní disciplínou je zpracování nejlepší eseje na téma 
„Ideální banka ve 21. století“. Práce lze přihlašovat do 31. 10. 2007. Za přihlášení se považuje zaslání  
práce na e-mailovou adresu soutez@bankovnipoplatky.com s uvedením jména, adresy, jména studované 
školy, telefonního čísla a emailové adresy autora práce. Vyhodnocení bude probíhat ve dvou kolech.  

Aktiva společnosti se oproti minulému roku 
zvětšila o 24 % na 2762 mil. Kč. 
Zájem o program Erste 
Zaměstnanci a management koupili v srpnu zhru-
ba 12 tisíc nových akcií. Počet akcií Erste Bank 
se tak zvýšil z 316 268 125 na 316 280 012. V 
rámci programu majetkové účasti zaměstnanců a 
managementu z roku 2005 bylo vydáno od 1. do 
14. srpna 2007 celkem 11 887 akcií. Počet akcií 
EB se tak zvýší z 316 268 125 na 316 280 012. 
První kotace nových akcií se uskuteční v prosinci 
2007 na vídeňské a pražské burze. Tyto akcie 
podléhají lhůtě držení po dobu jednoho roku. 
KBC získala  
většinový podíl v BIC  
Belgická finanční společnost KBC Securities 
dokončila akvizici 51 % akcií lotyšské společ-
nosti Baltic Investment Company (BIC), která se 
specializuje na podnikové finance. KBC začát-
kem července uvedla, že se na převzetí dohodla s 
dosavadními majiteli, cenu podílu nezveřejnila. 
FT o nominaci Tošovského  
Rusko nominovalo do čela Mezinárodního měno-
vého fondu bývalého českého premiéra a někdej-
šího šéfa ČNB Josefa Tošovského mimo jiné 
proto, aby dalo najevo nesouhlas se současným 
systémem dělení moci v MMF a Světové bance. 
Ve svém komentáři v ekonomickém listu Finan-
cial Times to napsal bývalý ruský premiér Jegor 
Gajdar. Do nominace Tošovského byl kandidá-
tem na vrcholnou funkci v MMF pouze bývalý 
francouzský ministr Dominique-Strauss Kahn. 
Proti němu podle Gajdara nikdo nic nemá, jde 
jen o princip. Rusko prý odmítá, aby jedna či 
druhá skupina zemí měla monopol na vedení 
MMF a SB. Nepsaná pravidla z počátků fungo-
vání obou institucí totiž stanoví, že v čele MMF 
bude Evropan, zatímco SB povede Američan. 
„Takový systém je přežitkem evropských koloniál-
ních říší. Za posledních 60 let se světová ekono-
mika dramaticky změnila, do popředí se dostává 
Čína, Indie a Brazílie,“ píše Gajdar: „Hlavním 

cílem MMF je bojovat s 
globální finanční krizí. Je 
tedy smysluplné, aby insti-
tuci vedl někdo, kdo má s 
takovou krizí zkušenosti.“ 
Člověk ze Západu podle 
Gajdara není nejvhodnějším 
kandidátem prostě proto, že 
Západ už mnoho let žádnou 

finanční krizi nezažil. Podobně ale prý situaci 
vidí také vlády některých zemí, včetně Austrálie. 
Je Barclays  
za problémy SachsenLB?  
Britská banka Barclays, která se v rámci největší 
transakce svého druhu snaží převzít nizozemské-
ho rivala ABN Amro, prý sehrála roli v problé-
mech německého ústavu SachsenLB, napsal brit-
ský list The Times. Barclays totiž pomohla zalo-
žit firmu, která bance SachsenLB zajistila někte-
ré klíčové převody aktiv. „Zdá se, že Barclays je 
zodpovědná jak za vytvoření komplexního fondu, 
kvůli němuž se banka SachsenLB dostala do 
potíží, tak za to, že pomohla přivodit pád banky, 
když požadovala dorovnání úvěru v souvislosti s 
jinou investicí banky,“ napsal list.  
OTP Bank chce další 
slovenskou banku  
Maďarský finanční ústav OTP Bank uvažuje o 
nákupu další banky na Slovensku, aby tam zvýši-
la svůj tržní podíl. Nyní největší maďarská banka 

AAA Auto plánuje vstup na burzu 24. září  
Největší středoevropský prodejce ojetých aut AAA Auto Group plánuje vstup na pražskou burzu 

24. září a na burzu v Budapešti o dva dny později. Firma očekává hrubý výnos z nabídnutých akcií až 44 
mil. EUR, tedy více než 1,2 mld. Kč. Minimální čistý výnos by měl přesáhnout 1 mld. Kč. 

Krize snížila výkonnost akciových fondů  
Krize amerických hypoték, která způsobila propad světových akciových trhů, zhoršila také vý-

konnost tuzemských akciových a smíšených podílových fondů. Naopak mírně pomohla výnosům dluho-
pisových fondů, shodli se na tom odborníci. Řada investorů ale podle nich propad vyhodnotila jako 
dobrou příležitost k nákupu akciových fondů. Výsledkem krize hypoték je celosvětový pokles cen akcií, 
pokles cen dluhopisů rizikovější povahy a růst cen dluhopisů považovaných investory za bezpečné. 
Výkonnost fondů řízených tuzemskými investičními společnostmi prý odpovídá tomuto scénáři. U větši-
ny fondů se poklesy pohybují kolem 10 % za poslední měsíc. Některé fondy se zaměřením na akcie z 
východní Evropy utrpěly ztráty až 20 %. Krize na trhu rizikových hypoték se projevila tzv. útěkem ke 
kvalitě, kdy investoři opouštěli riziková aktiva včetně akcií a přecházeli do bezpečných státních dluhopi-
sů. V posledních asi 14 dnech ale nastal postupný obrat a ceny akcií z části propad vyrovnaly.   

Desátá valná hromada AKAT 
 10. valná hromada AKAT, která se konala 23. srpna, schválila koncepci sloučení s asociací 

AFAM ČR, přijala dva nové stálé partnery a zvolila nové členy představenstva na další funkční období. 
Valná hromada AKAT přijala za stálé partnery společnosti Brzobohatý Brož & Honsa, v.o.s. a Unie spo-
lečností finančního zprostředkování a poradenství. Za členy představenstva na další funkční období byli 
zvoleni Jan Barta, Jan D. Kabelka, Jan Troníček, Radek Urban a Jan Vedral. Předseda představenstva 
AKAT bude zvolen na prvním zasedání nově zvoleného představenstva. 

Patria se ziskem přes čtvrt miliardy korun  
Finanční skupina Patria Finance loni hospodařila s čistým ziskem 251,2 mil. Kč, což bylo o 

zhruba 10 mil. Kč více než o rok dříve. Celkové provozní výnosy meziročně narostly o 8,5 % na 464,8 
mil. Kč. Konsolidované výsledky jsou podle mezinárodních účetních standardů.  

Energetická burza nabízí nové produkty 
Energetická burza Praha po více než měsíci obchodování rozšířila nabídku o nové produkty. 

Nově lze obchodovat s měsíčními, čtvrtletními i ročními dodávkami na příští období, jak je to běžné i v 
zahraničí. Dosud bylo možné nakoupit jen elektřinu na poslední tři měsíce letošního roku a tzv. složený 
produkt dodávek na roky 2008 a 2009. 

Společnost ATLANTIK FT je velmi úspěšná  
Nejziskovějším obchodníkem na českém trhu byla v prvním pololetí společnost ATLANTIK FT. 

Čistý zisk společnosti přesáhl 115 mil. Kč, což představuje meziorční nárůst o 35 %. ATLANTIK FT 
zároveň potvrdil pozici nejúspěšnějšího nebankovního obchodníka s cennými papíry v zemi. Na Burze 
cenných papírů Praha zobchodoval za prvních šest mesíců tohoto roku akcie za celkem 81 mld. Kč. ¨ 

ČNB pozastavila obchodníkovi Body činnost  
Obchodník s cennými papíry Body International Brokers má pozastavenou činnost do konce 

dubna 2008. Důvodem bylo nedodržování limitů kapitálové přiměřenosti nepřetržitě od konce prvního 
čtvrtletí loňského roku, vyplývá z rozhodnutí ČNB zveřejněného na webových stránkách www.cnb.cz.  

KAPITÁLOVÝ TRH 
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ovládá středně velkou OTP Banku Slovensko. 
„Na slovenském bankovním trhu už je těžké zvý-
šit tržní podíl. Akcionář zvažuje koupi další ban-
ky,“ řekl generální ředitel OTP Bank Erno Kelec-
sényi. Transakce by se podle něj mohla uskuteč-
nit v tomto nebo příštím roce. 
BNP otevře tři  
zmrazené fondy 
Francouzská banka BNP Paribas znovu otevře 
výběry a vklady u tří fondů, které před třemi 
týdny zmrazila kvůli krizi na americkém trhu 
rizikových hypoték. Zmrazení fondů BNP bylo 9. 
srpna signálem k ochromení celého evropského 
úvěrového trhu, otřáslo akciovými trhy a přimělo 
ECB k mimořádnému uvolnění dodatečných pe-
něz na bankovní trh. Ve zmrazených fondech 
jsou aktiva asi za 1,6 mld. EUR. Banka fondy 
zmrazila, protože kvůli hypoteční krizi v USA se 
na trzích přestalo obchodovat s cennými papíry 
krytými hypotékami, do nichž tyto fondy inves-
tovaly. Nebylo tak možné podíly z těchto fondů 
náležitě oceňovat. BNP uvedla, že vyvinula me-
todologii umožňující oceňovat podíly a znovu 
otevřít možnost vstupu a odchodu z těchto fondů.  
Nový ochranný prvek  

Americké úřady schválily nový 
bezpečnostní prvek pro stodo-
larovou bankovku, na niž se 
nejčastěji zaměřují padělatelé 
mimo USA, kteří mají k dispo-
zici čím dál vyspělejší počítače, 
skenery a barevné kopírky. 
Americká měna prochází úpra-

vami po šesti dekádách, kdy dolarové bankovky 
nijak neměnily vzhled. Předpokládá se, že ban-
kovka půjde do oběhu koncem příštího roku. 
Nový bezpečnostní prvek připomíná potterov-
skou školu čar a kouzel v Bradavicích. Kouzla s 
bankovkami se ale opírají o inovace, které se 
vyvíjely desetiletí. Mikrotisk v kombinaci se 
statisíci drobných čoček způsobuje, že se při 
pohybu bankovkou ze strany na stranu obraz 
zdánlivě posouvá shora dolů a při pohybu verti-
kálním se opticky posouvá horizontálně. „Je to 
skutečně komplexní optická struktura mikrosko-
pických rozměrů. Dělá z bankovky prostředek s 
nepřekonatelnými, vysoce bezpečnými prvky,“ 
uvedl Douglas Crane, viceprezident společnosti 
Crane & Co. Jeho firma dostala 46 mil. USD, 
aby bezpečnostní osnovu bankovkám dodala. 
První zajištěný fond  
v Číně hitem střadatelů 
Pouhých pět dnů stačilo k naplnění plánovaného 
objemu úpisu prvního zajištěného fondu v Číně. 
Do KBC Goldstate Ruby Dynamic Guaranteed 
Fund, který se prodával v srpnu, vložili investoři 
v rekordně krátké době ekvivalent Asi 500 mil. 
EUR. Úpis byl poté ukončen. Fond na trh uvedla 
firma KBC Goldstate a čínská společnost Gold-
state Securities. Doba trvání fondu jsou tři roky a 
vyhovuje především investorům s dynamickou 
strategií. Prostředky jsou uloženy v cenných 
papírech krytých ze 60 % domácím kapitálem.  

Pojištění Mazlíček 
Česká pojišťovna přichází s novinkou v pojištění – životním a zdravotním pojištěním pro psy s 

názvem Mazlíček. Pojištění psů Mazlíček zahrnuje tři typy produktů – na léčení úrazu nebo nemoci, pro 
případ uhynutí nebo utracení a v neposlední řadě pojištění odpovědnosti za škody, které by zvíře způso-
bilo třetím osobám. Lze je uzavřít na přepážkách České pojišťovny i po telefonu. 

Lze se pojistit proti výlohám na léčbu psů  
Majitelé psů se mohou pojistit proti výlohám na léčbu úrazů a nemocí svých čtyřnohých kamarádů. 

Česká podnikatelská pojišťovna uvedla 27. srpna na trh pojištění nákladů na veterinární léčbu psa Mazlík.  

Nejvíce klientů: Fondy ČP, ČS a KB  
Nejvíce nových účastníků penzijního připojištění získaly v prvním pololetí Penzijní fond České 

pojišťovny, Penzijní fond České spořitelny a Penzijní fond Komerční banky. Vyplývá to z údajů APF 
ČR. Koncem června měly penzijní fondy 3,804 milionu klientů, což bylo o 193 000 více než na konci 
roku 2006. PF ČP získal letos 69 000 nových účastníků, PF ČS 40 000, PF KB 31 000, ČSOB Progres 
27 000, ČSOB PF Stabilita 17 000, ING PF 16 000 a Generali PF ???. Allianz PF zůstal na stejném po-
čtu, AXA PF ztratil 11 000 klientů. Nejvíce aktivních účastníků penzijního připojištění (1,043 milionu) 
měl na konci června Penzijní fond České pojišťovny. Nejvíce peněz klientů spravoval PF ČP s 33,9 mld. 
Kč. Penzijním fondům stoupl v prvním pololetí meziročně zisk na 2,63 mld. Kč z 1,69 mld. Kč.  

Asistenční služba za 49 000 Kč zdarma 
AXA penzijní fond nabízí všem členům AXA Clubu zdarma asistenční službu v hodnotě 49 000 

Kč ročně. Klienti tak bezplatně získávají pomoc v případech nečekaných událostí jako je odstranění 
příčiny havárie v domácnosti, odborné otevření zabouchnutých dveří, náhradní ubytování v důsledku 
havárie nebo právní poradenství při sousedských sporech a odpovědnosti za škodu. 

Vítr páchá v ČR jen desetinu živelních škod  
Zatímco ve světě mají tornáda, vichřice a další větrné události nejvyšší 
podíl na pojištěných živelních škodách, v ČR tvoří podle statistik ČSOB 
Pojišťovny pouze necelou desetinu z nich. Kolem 83 % objemu živelních 
škod v ČR připadá na záplavy a povodně. Zimní bouře mají přitom v Evro-
pě na svědomí největší živelní pohromy. Jejich frekvence nad Atlantikem se 
v posledních letech mírně zvýšila. Větší bouře lze očekávat zhruba jednou 
za deset let. Teoretický maximální rozsah škod v ČR podle údajů společnos-
ti Benfield může dosáhnout až 1,35 mld. EUR, tedy asi 40 mld. Kč.  

Online pojištění využívá desetina motoristů  
Sjednání pojištění přes telefon nebo internet nyní využívá 10 % motoristů. Každý druhý majitel 

vozidla o sjednání pojištění pro svůj vůz touto cestou uvažuje. Vyplývá to z průzkumu mezi majiteli 
automobilů, který uskutečnila společnost Stemmark. Počet klientů pojišťoven, kteří budou využívat ke 
koupi pojistky havarijního pojištění nebo povinného ručení telefon či internet, by měl během pěti let 
stoupnout na 20 až 30 %. Zájem o pojištění přes internet podle průzkumu již tolik nezávisí na věku nebo 
pohlaví. Mezi motoristy ve věku 51 až 60 let prý tento způsob preferuje každý třetí. 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

ČSOB Leasing s financováním za 5,7 mld. Kč 
Společnost ČSOB Leasing půjčila spolupracujícím dodavatelům od ledna do června 5,7 mld. 

Kč, což je meziročně o 37 % více. Jedná se o finanční prostředky, které ČSOB Leasing poskytuje doda-
vatelům na pořízení skladových zásob (dopravní technika, stroje, zařízení a technologie), nejčastěji na  
pořízení vozidel na sklad. Za první pololetí poskytl ČSOB Leasing svým dodavatelům více než 12 000 
čerpání jednotlivých financování. Spolu s objemem obchodů se zákazníky ve výši 11,8 mld. Kč bez daně 
z přidané hodnoty celkové obchody za první pololetí letošního roku dosáhly výše 17,5 mld. Kč. 

CAC Leasing roste ve všech oblastech financování  
CAC Leasing vykázal letos v prvním pololetí růst ve všech oblastech financování. V prvním 

pololetí uzavřel smlouvy za 7. mld. Kč.  Podstatnou část tvoří leasing movitostí: 6,422 mld. Kč, tj. mezi-
ročně o 9,11 % více. Nárůst v oblasti splátkového prodeje a úvěru přesáhl v meziročním srovnání 40 %.  

ŠkoFIN: Nárůst v oblasti nekoncernových vozů 
Společnost ŠkoFIN zaznamenala v oblasti nekoncernových vozů za pololetí nárůst o 102 % ve 

srovnání se stejným obdobím předchozího roku. Finanční produkty pro nové nekoncernové vozy jsou 
nabízeny pod značkou AutoFIN.  

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
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